
1 
 

Skolebestyrelsen 
Ungarnsgade 13, 2300 København S 

T: 3317 5000 / E:  shorst14@gmail.com 
Skolenr. 31165 / Skolekode: 101058 / www.lps.kk.dk 

 
 
 

 

Dagsorden til 5. ordinære møde i skolebestyrelsen 
skoleåret 2023/24  

 
Onsdag d. 31. januar 2024 kl. 16.30–19.00 på Lilleskolen, Wittenberggade 2-4 
 
Deltagere: Gro, Nicole, Jens, Emilie, Mikkel, Haydee, Camilla, Sebastian, Rasmus, Anette (referent) 
Afbud: Allan, Dorte & Nikolaj 
 
 

1.  O Godkendelse af dagsorden og referat fra sidste møde 
Præsentationsrunde 

2.  O Meddelelser fra formanden 
 

• Da vi har forskudt valg af forældrerepræsentanter jf. vores forretningsorden, er der valg til tre 
forældrerepræsentanter til skolebestyrelsen til sommer (2024). Eftersom alle er valgt under den 
tidligere forretningsorden uden forskudt valg, skal nogle af os trække os for at der kan være 
pladser på valg. På næste skolebestyrelsesmøde skal det meddeles, hvilke tre nuværende 
medlemmer, der trækker sig. Medlemmer der trækker sig, har mulighed for at genopstille. 
Sebastian melder ud, at han trækker sig. 

• Inden næste SB skal alle overveje om der er eksterne parter det kunne være interessant og/eller 
gavnligt at få med ind i skolebestyrelsen. 

 
3.  O  Meddelelser fra skolelederen 

• God dag med fejring af skolepatruljens 75års fødselsdag mandag d. 29. jan. 
• Næste uge er der faguge på lilleskolen og fordybelsesuge på storskolen. 
• På lilleskolen er der åbnet for boldsalene i pauserne for at styrke trivslen og sammenholdet. 
• Torsdag d. 1. feb. starter Line Lund, der skal være afdelingsleder for 4. & 5. årgang. Når Line 

starter, vil Rasmus have to faste dage på storskolen. 
• Ledelsen er på skolelederseminar i Nyborg fra 7/2-9/2. 

 
4.  O Meddelelser fra medarbejderrepræsentanterne 

• Eleverne på 8. & 9. årgang har netop afsluttet øveprøver 
• Lilleskolen er i gang med at planlægge faguge i uge 6 

5.  O Meddelelser fra elevrådsrepræsentanterne 
 

• Læsebånd: I elevrådet har de talt om at mange oplever at lærere glemmer at gennemføre 
læsebånd. Det er elevrådet ærgerlige over, da de synes, det er vigtigt, at der er fokus på 
læsningen hver dag.  

• Planlagt fravær: Det har været en blandet oplevelse. Der er elever som er gode til det, og laver 
de opgaver som læreren har lagt, men der er andre elever som pjækker og ikke laver noget. 
Ledelsen fortæller på mødet at den vil indkalde 8. og 9. årgangsteam for at afdække, 
mulighederne for at lægge undervisningen ud som selvstudie eller som studiegrupper over 
teams.  

• Valgfaget byggebiksen: De sidste to uger, er der er lagt fire lektioner mod normalt to lektioner 
om ugen. Det går godt med alle byggeprojekter. D. 21/2 kommer unge borgmesteren og pressen 
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ud på besøg. Her skal eleverne fortælle om projekterne, da valgfaget måske skal udbredes til 
andre skoler. 

• Valgfaget Friluftliv: er ved at planlægge en vandretur, hvor eleverne skal gå 22 km og 
overnatte i shelters.  

6.  O Orientering fra KKFO 
• Der er kommet et besparelseskrav for KKFO’en, som betyder, at KKFO’en fra 1. maj 2024 

lukker kl. 16:00 hver fredag. KKFO’en har valgt fredag kl. 16:00, da det er i det tidsrum der er 
færrest børn i KKFO’en. Forslaget er debatteret i KKFO’ens forældreråd og SB er nu orienteret. 

• Der er ansat en ressourcepædagog pr. 1. feb. 2024. Ressourcepædagogens opgave er at højne 
kvaliteten i tilbuddet. Ud over at lægge timer på KKFO’en vil ressourcepædagogen også have 
timer på lilleskolen, hvor han skal lave trivselsindsatser. 

• Fuld gang i samarbejdet med fritidscenteret Nord-Øst, hvor 3. klasserne fra de forskellige skoler 
kommer rundt og besøger hinanden, så de lærer hinanden at kende inden de skal starte i klub fra 
maj måned. 

• Pædagogerne skal i gang med et kursus omkring den sproglige dimension.  

7.  D/B Beslutning om skema og UUV-timer for skoleåret 2024/25 
Skoledagens indretning (længde, lektier, skema, mødetider, frikvarter) 
SB får forelagt et forslag til timefordeling fordelt på klassetrin. På baggrund af drøftelse skal SB 
godkende planen. Bilag eftersendes af skoleledelsen. 
 

• Skolen ønsker at placere et fast læsebånd hvor alle klasser læser. Rasmus forelægger to forslag 
til placering af fast læsebånd som begge er på 20 minutter og indebære at dagens første fire 
lektioner hver er 5 minutter kortere. Skolebestyrelsen godkender forslag 1, hvor læsebåndet 
ligger hver dag kl. 9:20-9:40. Skolebestyrelsen vurderer at forslag 1, er det forslag, hvor der er 
mulighed for størst fleksibilitet. 

• Skolebestyrelsen godkender at alle UUV timer fortsat lægges op i den almindelige undervisning 
– undtagen på 7.,8. & 9. årgang hvor der er en selvstændig UUV time. 

 
 

8.  D Kommunikation og brug af meddelelsesbog 
SB drøfter erfaringer hidtil med meddelelsesbogen, Aula og principper for kommunikation mellem skole 
og hjem  
Forberedelse: Læs Principper for kommunikation og kommunikationsadgange, 
https://lps.aula.dk/sites/lps.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Principper%20for%20kommunikation%2
0og%20kommunikationsadgange.pdf  
 
Lilleskolen er godt i gang med at arbejde og udfylde meddelelsesbogen. Alle klasser har udfyldt og 
udgivet elevernes meddelelsesbøger. 
 
På lilleskolen har der været afsat et afdelingsmøde, hvor lærerne har haft mulighed for at udfylde 
meddelelsesbogen. På storskolen er der afsat et afdelingsmødet i foråret, hvor lærerne vil få samme 
mulighed. 
 
I udskolingen er meddelelsesbogen blevet brugt i forbindelse med skolehjemsamtalen. På nogle årgange 
har forældrene haft mulighed for at melde ind på forhånd, hvad de ønskede at tale om til 
skolehjemsamtalen. Emilie vil til kommende skolehjemsamtaler på 7. årgang, afprøve om 
meddelelsesfeltet i meddelelsesbogen kan bruges som en kanal til at forældrene kan melde ind, hvad de 
gerne vil tale om.  
 
På 4., 5. & 6. årgang er meddelelsesbogen blevet udvidet med også at indeholde faget engelsk. 
 
På 8. & 9. årgang bliver meddelelsesbogen en udfordring, da al den information, som ligger i UPV skal 
gentages i meddelelsesbogen. Det virker derfor som dobbeltarbejde for lærerne. 
 
Det er uklart for skolebestyrelsen, hvordan meddelelsesbogen bruges, og der er behov for nogle klare 
principper. 
 

https://lps.aula.dk/sites/lps.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Principper%20for%20kommunikation%20og%20kommunikationsadgange.pdf
https://lps.aula.dk/sites/lps.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Principper%20for%20kommunikation%20og%20kommunikationsadgange.pdf
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Sebastian og Camilla vil læse afsnittet omkring praktisk kommunikation igennem og komme med input 
til reviderede kommunikationsprincipper. Ledelsen vil sammen med den nye afdelingsleder ligeledes 
gennemgå principperne og inkludere SB rettelser og input. 
 
 

  SPISNING 
9.  D/B Regnskab og budget 

SB orienteres om skolens regnskab og drøfter skolens budget pba. et udkast fra skolelederen mhp. 
godkendelse. Bilag eftersendes af skoleledelsen  
 
Rasmus forelægger et budget som indebærer besparelser på lønbudgettet begrundet i at skolen har færre 
elever end tidligere og derfor får færre midler. Budgetforslaget giver et merforbrug (underskud) på 
770.722 kr. som svarer nogenlunde til de besparelser der også er indført, uafhængigt af elevtallet. De 
lavere antal elever betyder, at skolen står over for klassesammenlægninger og genplacering af personale.  
Bestyrelsen godkender budgettet. 
 
 

10.  O Eventuelt 
 

11.  D Evaluering af mødet 
Kort runde om hvad vi synes har været godt og ikke godt ved dette møde. 

12.  O Sager vedrørende enkeltpersoner 
(sager som elevrepræsentanterne ikke må deltage i) 

O: Orientering  D: Debat B: Beslutning 
 
Kommende møder: 6. mar., 10. apr., 15. maj, 12. juni 


